

ရခိုင်ပြည်နယ်တွင်း COVID-19 တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်မှုများကို ပံ့ပိုးကူညီရန် ကုလသမဂ္ဂ၏ ခိုင်မာသော သဘောထား ထုတ်ပြန်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ၏ COVID-19 ကူးစက်ပြန့်ပွားမှုများကို တုံ့ပြန်ရန် ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်မှုများအား ဆက်လက်ပံ့ပိုးကူညီသွားမည်ဟူသည့် ကတိကဝတ်ကို ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ ကြီးမှ ထပ်လောင်းအတည်ပြုပြောကြားပါသည်။ ယခုအခါ ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် ရောဂါကူးစက် ခံရသူ အရေအတွက်သည် အချိန်တိုအတွင်း ရုတ်တရက် တိုးတက်များပြားလာလျက် ရှိပါသည်။

ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ကြီးနှင့် ယင်း၏ မိတ်ဖက်များသည် ၂၀၂၀ ခုနှစ်အစောပိုင်း COVID-19 ကမ္ဘာ့ ကပ်ရောဂါ စတင်ဖြစ်ပွားခဲ့ချိန်မှစ၍ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ရေး၊ တုံ့ပြန် ဆောင်ရွက်ရေး လုပ်ငန်းများ တွင် မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရနှင့်အတူ ခိုင်ခိုင်မာမာ လက်တွဲကာ ရပ်တည်ခဲ့ပါသည်။ အစိုးရ၏ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်မှုများ၊ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး နှင့် လူမှုစီးပွားဆိုင်ရာ တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်မှုများကို ပံ့ပိုးကူညီခဲ့ပါသည်။ ရောဂါပိုးစစ်ဆေးမှု များကို တိုးမြှင့်ပြုလုပ်နိုင်ရန် test kit ပေါင်း ၉၅,၀၀၀ ပံ့ပိုးခြင်း၊ တစ်ကိုယ်ရည်ကာကွယ်ရေး ဝတ်စုံ (PPE) များ ပံ့ပိုးခြင်း၊ ပြည်ပမှ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသော ရွှေ့ပြောင်းလုပ် သား များကို ကူညီပံ့ပိုးခြင်း၊ လူမှုစီးပွားဆိုင်ရာနှင့် သက်မွေးမှုဆိုင်ရာ အကူအညီများ ပေးခြင်းအပါအဝင် နည်းပညာနှင့် စွမ်းရည်မြှင့်တင်မှုဆိုင်ရာ အကူအညီများကို ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပါသည်။ တစ်ပြိုင် နက်တည်းတွင် ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့နှင့် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများသည် ပုံမှန်ဆောင်ရွက်နေသည့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဖြင့် တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်မှုများနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးအစီအစဉ်များကို လည်း ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန် ကြိုးပမ်းခဲ့ပါသည်။

ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် မကြာသေးမီကာလအတွင်း ရောဂါပိုးအတည်ပြုလူနာအရေအတွက် ရုတ်တ ရက် တိုးတက်များပြားလာမှုနှင့်အတူ ကုလသမဂ္ဂနှင့် ယင်း၏ မိတ်ဖက်များသည် ပြည်ထောင်စု အဆင့်နှင့် ပြည်နယ်အဆင့်များရှိ အစိုးရများအား ကူညီပံ့ပိုးနေမှုများကို ထပ်မံတိုးမြှင့်ပံ့ပိုးခဲ့ပါ သည်။ ကုလသမဂ္ဂစီမံကိန်းဝန်ဆောင်မှုရုံး (UNOPS) သည် စစ်တွေအထွေထွေဆေးရုံကြီးသို့ COVID-19 စစ်ဆေးသည့် စက်တစ်လုံး ထပ်မံပေးအပ်ခဲ့ပြီး ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့ (WHO) မှ နည်း ပညာရှင်များက ထိုစက်ကို တပ်ဆင်ရန် ကူညီပေးခဲ့ပြီး ဆေးရုံဝန်ထမ်းများအား စက်အသုံးပြု ပုံကို လေ့ကျင့်ပေးခဲ့ပါသည်။

ရန်ကုန် - ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁ ရက်

ထိုမျှသာမက ကုလသမဂ္ဂရန်ပုံငွေများ၊ အစီအစဉ်များနှင့် အဖွဲ့အစည်းများသည် နိုင်ငံတကာ အစိုးရမဟုတ်သော မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်း၍ ရခိုင်ပြည်နယ်ရှိ ရှေ့တန်းမှ တာဝန် ထမ်းဆောင်လျက်ရှိသော ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများအတွက် PPE ဝတ်စုံများ၊ ဝတ်ရုံ များ (coveralls)၊ ဆေးပစ္စည်းများနှင့် တစ်ကိုယ်ရည်သန့်ရှင်းရေးသုံးပစ္စည်းများအပြင် N95 နှင့် ခွဲစိတ်ခန်းသုံးနှာခေါင်းစည်းများ (surgical masks)၊ သန့်စင်ဆေးရည်အမျိုးအစားအမျိုးမျိုးနှင့် အနီအောက်ရောင်ခြည်သုံး ဒစ်ဂျစ်တယ် ကိုယ်ပူချိန်တိုင်းကိရိယာများကို ပံ့ပိုးပေးခဲ့ပါသည်။ ထို့ပြင် ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ကြီးသည် မကြာမီက တွေ့ရှိထားသော ဓာတ်ခွဲအတည်ပြုလူနာအများစုကို ကုသပေးလျက်ရှိသော စစ်တွေအထွေထွေဆေးရုံကြီးအတွက် ရန်ပုံငွေများလည်း ပံ့ပိုးပေးခဲ့ပါ သည်။ ထိုရန်ပုံငွေများကို အသက်ရှူစက်များ၊ အောက်စီဂျင်ပေးသည့် ကိရိယာများ (oxygen concentrators) နှင့် အခြား မရှိမဖြစ် လိုအပ်သော စက်ပစ္စည်းကိရိယာများ ရယူရန်အတွက် အသုံးပြုခဲ့ ပါသည်။

“ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့သည် ရခိုင်ပြည်နယ်တွင်း ကူးစက်ခံရသည့် လူနာအရေအတွက် မကြာမီက တိုးပွားလာမှု ကို စိုးရိမ်ပူပန်စွာ စောင့်ကြည့်လျက်ရှိပြီး မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရ၏ လျင်မြန်စွာ တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်မှု များအတွက် ချီးကျူးပါကြောင်း၊ ကူးစက်ပြန့်ပွားမှုများ မြင့်တက်လာခြင်းကို တားဆီးကန့်သတ် ရာတွင် ရောဂါပိုးစစ်ဆေးခြင်းနှင့် အတည်ပြုလူနာနှင့် ထိတွေ့ခဲ့သူများကို ခြေရာခံခြင်းများအား အရှိန်မြှင့်လုပ်ဆောင်ခြင်းသည် အရေးကြီးကြောင်း” ကုလသမဂ္ဂဌာနေညှိနှိုင်းရေးမှူးနှင့် လူသား ချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းရေးမှူး Mr. Ola Almgren က ဆိုပါသည်။

ဆက်လက်၍ “မကြာမီကာလအတွင်း ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် COVID-19 ကူးစက်ခံရသူအရေအတွက် ရုတ်တရက်များပြားလာခြင်းသည် ထိခိုက်လွယ်သူပေါင်း ၆၇၀,၀၀၀ ကျော်အတွက် UN နှင့် ၎င်း၏ မိတ်ဖက်များမှ လက်ရှိဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိသည့် လူသားချင်း စာနာထောက်ထားမှု အကူအညီများနှင့် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ခြင်းဆိုင်ရာ ဝန်ဆောင်မှုများကို ပို၍ ခက်ခဲစေခဲ့ပါကြောင်း၊ Mr. Almgren ကပြောကြားသည်။ ရခိုင်ပြည်နယ်တွင်း COVID-19 ရောဂါ လျှင်မြန်စွာ ကူးစက်ပြန့်ပွား နေမှုကို လျော့ချရန် အစိုးရ၏ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုများသည် ရခိုင်ပြည်နယ်တွင်းရှိ လူအများ အပြား မှီခိုအားထားနေရသော လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု လုပ်ငန်းများကို ထည့်သွင်းစဉ်း စားပေးရန်နှင့် မရည်ရွယ်ဘဲ တားဆီးပိတ်ဆို့ခြင်းမျိုး မရှိရလေအောင် လုပ်ဆောင်ပေးရန် အရေးကြီးကြောင်း” ကုလသမဂ္ဂဌာနေညှိနှိုင်းရေးမှူးနှင့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းရေးမှူးက အလေးအနက်ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

ရန်ကုန် - ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ စက်တင်ဘာလ ၁ ရက်

COVID-19 ရောဂါ၏ အန္တရာယ်များအကြောင်း တိကျသော သတင်းအချက်အလက်များ အချိန်မီ ရရှိနိုင်ရေးနှင့် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး ဆောင်ရွက်ချက်များသည် ပြည်သူများ၏ ဘေးကင်းလုံခြုံ ရေး လုပ်ဆောင်ပေးရာတွင် အဓိကကျပါသည်။ ကနေ့ခေတ်တွင် ပြည်သူများက သတင်းအချက်အလက်များကို မိုဘိုင်းအင်တာနက်မှတစ်ဆင့်ရရှိကြောင်း Mr. Almgren ကပြောပါသည်။ ထို့ကြောင့် မိုဘိုင်းဖုန်း၏ အပလီကေးရှင်းများလက်တွေ့သုံး၍ ရနိုင်သည့် အင်တာနက် ရှိရန် လတ်တလောတွင် အင်တာနက် မရရှိ သော နေရာဒေသများ၌ အင်တာနက်ဝန်ဆောင်မှု အပြည့်အဝ ပြန်လည်ရရှိအောင် ဆောင်ရွက် ပေးရန် အရေးကြီးပါကြောင်း” Mr. Almgren က ဆိုပါသည်။

ရခိုင်ပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းနှင့် ချင်းပြည်နယ်တောင်ပိုင်းတို့တွင် ဆက်လက်ဖြစ်ပွားနေသည့် လက် နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများကလည်း ထိုဒေသများရှိ အကူအညီလိုအပ်လျက်ရှိသော ဒေသခံ ပြည်သူများ ထံသို့ သွားရောက်နိုင်မှုကို ပြင်းထန်စွာ ထိခိုက်စေခဲ့ပါသည်။ လက်နက်ကိုင်တိုက်ခိုက်လျက်ရှိ သော အဖွဲ့အစည်းများအား ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဇူလိုင်လ (၁) ရက်နေ့တွင် ချမှတ်ခဲ့သော ကုလသမဂ္ဂ လုံခြုံရေးကောင်စီ၏ ဆုံးဖြတ်ချက်အမှတ် ၂၅၃၂ က လက်ခံအတည်ပြုသည့် ကုလသမဂ္ဂအထွေထွေအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ အပစ် အခတ်ရပ်စဲရေး တိုက်တွန်းချက်ကို လိုက်နာကြရန်နှင့် အကူအညီလိုအပ်လျက်ရှိသော လူမှုအသိုင်းအဝိုင်းများအားလုံး ထံ ဘေးကင်းလုံခြုံစွာ၊ အတားအဆီးမရှိ သွားရောက်နိုင်ရေးအတွက် ရန်လိုတိုက်ခိုက်မှုများကို ရပ်စဲကြရန် ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့မှ ထပ်လောင်းတိုက်တွန်းလိုက်ပါသည်။

ပြီးပါပြီ။

ဗီဒီယာမှ ဆက်သွယ်ရန် -

Valijon Ranoev
OCHA, ranoev@un.org +959797007815

ဦးအေးဝင်း
UNIC, wina@un.org 09 42106 0343